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سازمان ملل خواستار احیای برجام شد

شرکت کنندگان در جلسه شورای امنیت سازمان ملل درباره قطعنامه ۲۲۳۱که سند قانونی توافق هسته ای 
میان ایران و قدرت های جهانی در سال ۲۰۱۵است، به بیان ارزیابی های خود از پایبندی ایران به این 
لیت های هسته ای ایران، همکاری های دفاعی آن با  قطعنامه پرداختند که با ادعاهایی هم  درباره فعا

برخی کشورهای شریک و نقش آن در منطقه همراه بود.
به گزارش ایسنا، طبق گزارشی که از این جلسه در وبگاه سازمان ملل منتشر شده است، رزماری دی کارلو، معاون سیاسی 
دبیرکل سازمان ملل گزارش داد که دبیرکل هنوز توافق هسته ای)برجام( را بهترین گزینه در دسترس برای اطمینان یابی 

از صلح آمیز بودن ماهیت برنامه هسته ای ایران می داند.
وی ادامه داد: بازگردانی اقدامات ناسازگار با تعهدات برجامی توسط ایران و لغو تحریم های نفتی ایران طبق توافق از سوی 

آمریکا ضرورت دارد.
دی کارلو گفت:هیات آمریکا اطلاعاتی را به اشتراک گذاشته و مدعی شده است که شواهد آشکاری از تحویل پهپادها توسط 
لبته نمایندگان ایران و روسیه استدلال خود را در رد این ادعا بیان  ایران به روسیه برای استفاده در جنگ اوکراین دارد که ا

کردند.
لمللی مدعی شده پهپادها،  معاون دبیرکل سازمان ملل  اشاره کرد که رژیم صهیونیستی با ارسال نامه هایی به این نهاد بین ا
لستیک استفاده شده در حملات نیروهای مسلح یمن علیه رژیم صهیونیستی در ماه اکتبر و نوامبر از  موشک های کروز و با

سوی ایران به آنها عرضه شده است و نقض قطعنامه ۲۲۳۱محسوب می شود.
وی اضافه کرد:سازمان ملل به درخواست خود از اعضا برای نشان  دادن حداکثر خویشتنداری و طی تمامی مسیرهای 

دیپلماتیک برای احیای توافق هسته ای ادامه می دهد.
لمللی انرژی اتمی  آن  بیورن اولاف اسکوگ ، نماینده اتحادیه اروپا مدعی شد که توسعه برنامه هسته ای ایران که آژانس بین ا

را گزارش کرده است، »انحراف جدی« از تعهدات برجامی محسوب می شود.
اسکوگ با اشاره به افزایش ظرفیت غنی سازی ایران، مدعی شد که در این بین، روابط ایران با آژانس بدتر شده است .

وی به آسیب های اقتصادی ناشی از اعمال تحریم های »یکجانبه« آمریکا بر ایران اشاره کرد که پس از خروج آن از توافق 
هسته ای در سال ۲۰۱۸اعمال شدند .

نماینده اتحادیه اروپا افزون بر این  با تکرار ادعای غرب مبنی بر حمایت نظامی ایران از روسیه در جنگ اوکراین و عرضه 
پهپادها به روسیه آن را نقض قطعنامه ۲۲۳۱دانست  و  گفت: ایران باید همکاری خود با کشوری را پایان دهد که تمامی اصول 
منشور سازمان ملل را نقض کرده است .وی  با اشاره به این که توافق هسته ای نقشی اساسی در برقراری ثبات در خاورمیانه 

دارد، گفت: تمامی طرفین توافق هسته ای باید بدون تاخیر، گفتگوها را برای احیای توافق هسته ای از سر بگیرند.
جان کلی، معاون نماینده آمریکا در سازمان ملل مدعی شد که ایران به انجام دادن اقدامات »تحریک آمیز« ادامه می دهد 

لمللی انرژی اتمی در ایران ایجاد اخلال می کند. لیت های راستی آزمایی آژانس بین ا و »عامدانه«در فعا
کلی با نادیده گرفتن اقدامات یکجانبه و غیرقانونی کشورش دردرباره توافق هسته ای افزود: ایران باید اقداماتی برای جلب 

لمللی انجام بدهد و اقدامات تحریک آمیز خود را متوقف کند . اعتماد بین ا
وی از بررسی نشدن ادعای واشنگتن مبنی بر عرضه پهپادهای ایرانی به روسیه برای استفاده در جنگ اوکراین در دبیرخانه 
سازمان ملل ابراز ناامیدی کرد و گفت: ایران به دنبال کسب تسلیحاتی به ارزش  میلیاردها دلار از روسیه است که نقض 

قطعنامه های سازمان ملل محسوب می شود و شورای امنیت باید آن را محکوم کند.
له هسته ای ایران است.   گنگ شوانگ، نماینده هیات چین تاکید کرد که برجام تنها مسیر درست برای حل وفصل مسا

شوانگ با اشاره به آمریکا به عنوان »آغازگر بحران هسته ای ایران«گفت: این کشور باید مسئولیت های خود را بشناسد و تمامی 
تحریم های یک جانبه و اقدامات بلندمدت علیه ایران را لغو کند.

وی از اعضا خواست که موضوع مذاکرات هسته ای ایران را برای رسیدن به اهداف ژئوپولیتیکی به مسائل دیگر مرتبط نسازند.

واسیلی نبنزیا، نماینده هیات روسیه، خروج آمریکا از توافق هسته ای در سال ۲۰۱۸را عامل اجرا  نشدن توافق هسته ای دانست.
وی گفت: اقدام انگلیس، آلمان، فرانسه و اتحادیه اروپا  برای حفظ یکجانبه محدودیت های تسلیحاتی علیه ایران   که در 

۱۸اکتبر  امسال به پایان  رسید، به اندازه اقدامات آمریکا »مخرب« است.
نماینده روسیه گفت :هیچ شواهد قانع کننده ای برای اثبات ادعای غرب مبنی بر حمایت نظامی ایران از روسیه در جنگ  

اوکراین ارائه نشده است، چراکه هیچ اقدام ناقض قطعنامه ۲۲۳۱در این زمینه از سوی ایران و روسیه انجام نگرفته است.

 رئیس مجلس شورای اسلامی  در نطق پیش از دستور خود با اشاره به حمله تروریستی به مقر 
انتظامی راسک، از کمیسیون امنیت ملی خواست با رسیدگی به ابعاد این حادثه، گزارشی از 

تجهیزات لازم برای تقویت مقرهای انتظامی مرزی تهیه کرده و به مجلس   ارائه کنند.
لیباف تاکید کرد: حمله تروریستی به مقر انتظامی در  به گزارش خانه ملت ، محمدباقر قا
شهرستان راسک که منجر به شهادت و مجروحیت جمعی از کارکنان فراجا شد مایه تاثر فراوان 
است و    این حادثه را خدمت فرمانده معظم قوا، فرماندهی انتظامی و کارکنان فراجا و مردم 
شریف استان سیستان و بلوچستان و خانواده های شهدای این حادثه تسلیت می گویم. لازم 
است نیروهای امنیتی انتظامی با فوریت نسبت به شناسایی و برخورد با عوامل این شرارت 
اقدام کنند و باید با مسببان این حادثه از آمرین تا عاملان برخورد شود. در کنار آن تجهیز 

پاسگاه های مرزی برای جلوگیری از این اقدامات لازم است.
محمدحسن آصفری  نماینده اراک هم در تذکری شفاهی با تاکید بر لزوم تقویت امنیت 
مرزها اضافه کرد: درباره حادثه تروریستی که در راسک رخ داد وزیر کشور باید در مجلس 
حضور پیدا می کرد   و گزارشی از اقدامات انجام شده برای مقاوم سازی پایگاه های مرزی به 

صحن مجلس ارائه می کرد.
حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر درتذکری خواستار تهیه گزارشی از ابعاد 
حوادث تروریستی در دو سال اخیر برای جلوگیری از تکرار این حوادث در سطح کشور شد و 
اظهار داشت : وضعی  که در جدار مرزی با عراق داریم اکنون  در جدار مرزی با پاکستان داریم. 
توجه جدی به این مقرهای مرزی لازم است، باید به نحوی عمل شود تا دیگر شاهد تکرار این 

حوادث و به شهادت رسیدن عزیزان خود نباشیم.
فرهاد بشیری نماینده پاکدشت از مسئولان امنیتی کشور خواست تا با عوامل تروریستی و 
حامیان آنها به طور جدی و محکم برخورد کنند تا بدانند هرکسی بخواهد با مردم غیور و 
غیرتمند ایران اسلامی، لجاجت و خباثت کند به شدت پاسخ عملکرد زشت و خبیث خود را 
خواهد گرفت.علیرضا سلیمی  نماینده محلات هم با محکومیت حمله ناجوانمردانه گروهک 
لظلم به مقر انتظامی راسک و شهادت ۱۱نفر از نیروهای فراجا  تروریستی موسوم به جیش ا
با تاکید بر اینکه دولت پاکستان باید در مقابل اقدامات تیم های تروریستی پاسخگو باشد، 
از دولت پاکستان خواست تا ضمن رعایت حسن هم جواری، در مقابل اقدامات تیم های 

تروریستی پاسخگو باشد.
لیباف از عدم حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت در نشست  صحن   درادامه جلسه،قا
علنی برای پاسخگویی به سئوالات نمایندگان انتقاد کرد و خطاب به معاون پارلمانی ریاست 
لبته این حق قانونی وزیر است که یک نوبت حضور خود را به عقب بیندازد  جمهوری گفت: ا
اما   توقع داریم   حداقل ۷۲ساعت قبل به ما این موضوع را اعلام کنند تا   بتوانیم دستور دیگری 

را در مجلس مورد رسیدگی قرار دهیم.
۱۴۰۳از سوی هیات رئیسه مجلس   وطرح اصلاح ماده  همچنین لایحه اصلاحیه بودجه 
۱۰۴قانون مجازات اسلامی و لایحه موافقتنامه تجارت تدریجی   ایران و دولت   اندونزی اعلام 
وصول شد.نمایندگان مجلس ،گزارش نهایی تحقیق و تفحص از عملکرد شرکت سیاحتی 
علیصدر همدان  وگزارش نهایی تحقیق و تفحص از وزارت ورزش و جوانان در مورد عملکرد 

فدراسیون سوارکاری   را به هم  قوه قضائیه ارجاع دادند.
آقای رئیس جمهوری !چرا 2میلیون تن برنج وارد شده است   

نماینده مردم بابلسر و فریدونکنار در مجلس هم گفت:آقای رئیس جمهوری ! وقتی تا 
۳میلیون تن برنج تولید کردیم، برای چه ۲میلیون تن برنج وارد شده است؟

  بررسی حمله تروریستی به مقر 
انتظامی راسک درمجلس

دومین جلسه علنی 
دادگاه رسیدگی به 
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که از مسئولان 

گروهک در 
فاز نظامی در 

مقطع عراق 
بود، ارزیابی 

می کنند

 معرفی عاملان  اصلی طراحی و هدایت تیم ترور 
شهیدصیاد شیرازی و لاجوردی

 دردادگاه علنی محاکمه غیابی منافقین انجام  شد

علنی  جلسه  مین  و د
به  رسیدگی  ه  گـــا د ا د
ــر  ــف ــای  ۱۰۴ن ــه ــام ــه ات
ــک  ــروه گ ی  ــا ــض ع ا ز  ا
فقین  منا یستی  ر و تر
ــان  ــازم ــه س ــوم ب ــوس م
ــق و  ــل ــن خ ــدی ــاه ــج م
به  سازمان  این  ماهیت 
شعبه  در  ، قی حقو شخصیت  یک  ن  عنوا
یازدهم دادگاه کیفری یک استان تهران به 
لمسلمین  وا حجت الاسلام  قاضی  ریاست 
زجمله  ترورا ی  ا شهد ه  د نوا خا و  نی  هقا د
خانواده شهید مخزن موسوی، فرزند شهید 
 ، رجبی قا آ شهید  همسر   ، زی شیرا د  صیا
شهید  هر  ا خو  ، میری قا آ شهید  ه  د ا نو خا
جی  حا معلی  غلا شهید  ختر  د  ، میری
 ، هیمی برا ا ی  مهد شهید  همسر   ، شم ها
شهید  پسر   ، شفیعی حمد  ا شهید  پسر 
 غلامرضا ثمرقندی، همسر شهید مصطفی 
رفعتی پور، دختر شهید محمد طباطبایی 
اعلاء، مادر شهید داود ارجمندی و محمد 

مهدی چیذری  )جانباز ترور( و منیژه صفی 
یاری )جانباز ترور( برگزار شد.

پرونده  متهمان  به  خطاب  دهقانی  قاضی 
ازآنان خواست ازحق دفاع از خود وتعیین 
نشود  زایل  حقشان  کنندتا  استفاده  وکیل 
ز  ۱ا ۹ ۴ ۱و  ۹ ۳ د  مــوا د  مفا س  سا برا : د فزو وا
به   ً ا مجدد کیفری  ــی  درس ا د یین  آ ن  نو قا
را  محلی  چنانچه  می شود،  اعلام  متهمان 
اعلام  دادگاه  به  قضایی   اوراق  ابلاغ  برای 
دارا  را  قضایی  اوراق  ابلاغ  امکان  که  کنند 
باشد از سوی دادگاه محل اقامتگاه قانونی 

آن ها شمرده می شود.
ئت  قرا با  ن  ســتــا د ا د ه  یند نما  ، مـــه  ا د درا
کیفرخواست درباره متهمان این پرونده ، 
معرفی  اخیانی  زهره  را  پنجم  ردیف  متهم 
کرد و گفت: او ازمسئولان اصلی گروهک در 
مقطع عراق و عضو شورای رهبری منافقین 
در  لیت  مسئو شتن  ا د بر  وه  علا که  ست  ا
می  نظا ــه ی  خ ــا ش مختلف  ی  بــخــش هــا
ز  ا یکی  ن  عنوا به  مقطع  در آن  ت  تشکیلا
یی  مریکا آ ی  نیرو ها با  مرتبط  ن  لا مسئو

لیت داشته است. فعا
وی افزود:برخی از جداشدگان از منافقین 
زهره  به  تشکیلات  اولی  نفر  پست  اعطای 
لسکوت  ا حق  ی  عطا ا نوعی  به  را  نی  خیا ا
ن  هما یا  مشکوک  مرگ  ل  قبا در  ی  و به 
از  حدادی  نقی  علی  یعنی  همسرش  قتل 
مسئولان گروهک در فاز نظامی در مقطع 

عراق ارزیابی می کنند.
ی  مها تها ا به  ره  شا ا با ن  ستا د ا د ه  یند نما
ل  مسئو ششم  یف  رد متهم  نی  روا ا فهیمه 
تروریستی  گروهک  می  نظا خه   شا موزش  آ
یف  رد متهم  عی  برا ی  مهد و فقین  منا
ت  ما ا قد ا صلی  ا ن  حا طرا ز  ا یکی  و  هفتم 
تروریستی و مسلحانه ی منافقین  ومسئول 
چک و بررسی عملیات   تروریستی خمپاره 
مه  ا د ا  ۱ ۳ ۷۸ ــا   ۱ت ۳ ۷ ۷ ی  ل ها سا طی  زنی 
گان پارسایی متهم ردیف هشتم در  داد:مژ
گروهک تروریستی منافقین مسئولیت های 
اشرف  مقر  اول  مسئول  جمله  از  متعددی 
شته  ا د ه  برعهد را ی  رجو مریم  فظ  محا و 
حی  طرا تشکیل  صلی  ا مل  ا عو ز  ا ویکی 

سازماندهی و هدایت تیم ترور امیر سپهبد 
به  و  شهادت  نتیجتاً  و  شیرازی  صیاد  علی 
لا  ا و شهید  ین  ا عمد  قتل  قی  حقو تعبیر 

مقام محسوب می شود.
یخی آهنگر  مر زهرا  معرفی  با  درادامه  وی   
علی  محمد   ، نهم ــف  ی رد متهم  یی  کلا
توحیدی خانیکی متهم ردیف دهم،  علی 
خدایی صفت متهم ردیف یازدهم ومهدی 
هــم   زد دوا ــف  ی رد متهم  صفت  یــی  ا خــد
آذر  پــور فیضی  وری  ا د سعلی  عبا ره   ــا درب
ین  ا : شت ا رد ظها ا هم    سیزد یف  رد متهم 
ئه  را ا و  گروهک  ی  نشست ها ل  و ا نفر  فرد
به  جاسوسی  از  محصله  اطلاعات  دهنده   
استخبارات عراق در جنگ تحمیلی است.

ین  ا ن  متهما یگر  د ن  ســتــا د ا د ه  یند نما
ثین  لمحد ا سید  مجید  سید  را  ه  ند پرو
حسینی  ،صدیقه  چهاردهم   ردیف  متهم 
یقت  طر د  مسعو ، هم  نزد پا یف  رد متهم 
ش  مهو ، هم نزد شا ــف  ی رد متهم  منفرد 
سی  قد ، هم  هفد ــف  ی رد متهم  سپهری 
ز  مهنا ، هم  هجد یــف  رد متهم  ن  یا ز خرا
محسن  ، هم  نوزد یف  رد متهم  ن  سلیمیا
فضل  بیستم،مریم  ردیف  متهم  کلاه  سیه 
 ، یکم  و  بیست  ــف  ی رد متهم  ی  مشهد
م   دو و  بیست  یف  رد متهم  درو  شا بهشته 
متهم  یهیم  د یلا  ژ ره   دربــا کــردو  معرفی 
یهیم  د یلا  ژ : گفت م  سو و  بیست  یــف  رد
حی  طرا تشکیل  صلی  ا مل  ا عو ز  ا یکی 
شهید  ــرور  ت تیم  یت  ا هد و  هی  ند زما سا
به  و  ت  د شها  ً نتیجتا و  ی  جورد لا له  ا سد ا
لا  وا شهید  ین  ا عمد  قتل  قی  حقو تعبیر 
م  ا قــد ا آن  در   . د مــی شــو محسوب  م  مقا
زین  و  عیلی  سما ا رئیس  صغر  ا تروریستی 
لعابدین مسعودی به شهادت یا به تعبیر  ا
ن  هقا د صغر  ا و  ه  رسید قتل  به  قی  حقو

فاضلی نیز مجروح می شود .
متهمان  این  تمامی  برای  کرد:  اضافه  وی 

اعلان قرمز صادر شده است .
بعدی  گفت:جلسه  جلسه  پایان  در قاضی 
می  ر  برگزا ه  یند آ هفته  شنبه  سه  ه  گــا د ا د

شود .

خبر

سیاسی

خــبر

خارجیسیاست 
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فرمانده نیروی دریایی سپاه:

بسیج دریایی اقیانوسی   
سازماندهی شد

ایران خواستارتقویت همکاری با پاکستان 
برای برای مقابله تروریسم شد  

وزیر امور خارجه در گفتگوی تلفنی با وزیر خارجه دولت موقت پاکستان با اشاره 
به حمله تروریستی راسک بر ضرورت تقویت همکاری مشترک برای توقف این 
قبیل اقدامات تروریستی و تضمین امنیت مرزهای مشترک دوکشور تأکید کرد.
للهیان  درتماس تلفنی با  جلیل  به گزارش وزارت خارجه ، حسین امیرعبدا
عباس جیلانی با اشاره به حمله تروریستی یکی از گروهک ها به یک مقر 
انتظامی در شهرستان راسک که به شهادت ۱۲نفر و زخمی شدن هفت تن 
از پرسنل پر تلاش نیروهای انتظامی منجر شد، از طرف پاکستانی خواست 
تا کشورش گروهک مذکور را به عنوان یک گروه تروریستی مورد شناسایی قرار 
دهد .وی بر ضرورت تقویت همکاری مشترک برای توقف این قبیل اقدامات 

تروریستی و تضمین امنیت مرزهای مشترک دو کشور تأکید کرد .
امیرعبداللهیان با اشاره به تداوم جنایات صهیونیست ها علیه مردم فلسطین 
در غزه و کرانه باختری گفت:  رژیم اسرائیل با ایجاد شرایط وخیم انسانی 
و نسل کشی در غزه بار دیگر به دنیا نشان داد که به هیچ قاعده انسانی و 
لمللی پایبند نیست.وی اضافه کرد: بی تردید مردم فلسطین و مقاومت  بین ا
برنده نهایی این نبرد هستند .وزیر خارجه پاکستان هم  بامحکوم کردن حمله 
تروریستی به پاسگاه مرزی ایران، مراتب تسلیت دولت و ملت پاکستان را ابراز و 

با خانواده های قربانیان این حادثه ابراز همدردی کرد.
جیلانی با بیان اینکه تروریسم خطر مشترک برای ایران و پاکستان و منطقه 
است و مقابله با این پدیده نیازمند همکاری نزدیک دو کشور است، اطمینان 
داد که دولت متبوعش از هیچ کوششی برای دستگیری عوامل این اقدام 
تروریستی دریغ نخواهد کرد.وی با ابراز نگرانی عمیق از وخامت وضع  انسانی 
در غزه و استمرار بمباران مردم بی گناه اظهار داشت: موضع مشترک ایران و 

پاکستان همبستگی کامل با مردم فلسطین است.

 رئیس جمهوری نظارت را ضرورتی اجتناب ناپذیر برای نظام اداری 
و تضمین کننده اجرای قانون، سلامت اداری و تداوم اعتماد به 
دست اندرکاران امور دانست و گفت: دستگاه های نظارتی اساس 
لب مساعدت برای  کار خود را بر صیانت از افراد و ساختارها در قا
پیشبرد امور قرار دهند و مراقب باشند که نظارت های آنها جرات و 

جسارت را از مدیران نگیرد.
لمسلمین سید ابراهیم رئیسی در نشست شورای  حجت الاسلام وا
با  خواست  شورا  این  اعضای  از  نظارتی  دستگاه های  هماهنگی 
همکاری یکدیگر، ضمن اقدام برای نهادینه سازی آموزش های 
زمینه  در  موقع،  به  هشدار  و  تذکر  و  مدیران  به  خدمت  حین 
حفظ و ارتقای سلامت دستگاه های اداری و اجرایی بر عملکردها 

و ساختارها نظارت موثر داشته باشند.
بر  نظارت  شاخص های  ل  اعما بر  تاکید  با  نشست  این  در  ی  و

دستگاه های مختلف، متناسب با ماموریت ها و شرایط زمانی هر 
دستگاه تصریح کرد: تدوین بسته ها و برگزاری دوره های آموزشی 

به روز و متناسب با ماموریت ها و اقتضائات هر دستگاه برای مدیران 
از  پیشگیری  در  موثر  مهم و  اقدامات  از  یکی  و مسئولان مربوط 
وقوع تخلفات و مفاسد اداری است و هیچ دستگاهی از نظارت 

مستثنی نیست.
رئیس جمهوری تذکر به مدیران و مسئولان را هم از دیگر اقدامات 
مهم پیشگیرانه دستگا ه های نظارتی دانست که می تواند در مواقعی 
که مدیری به دلیل کثرت کار دچار غفلت شده یا اشراف کافی روی 

مقررات ندارد، از وقوع تخلف یا فساد اداری جلوگیری کند.
ایجاد ساختار و نظام مند شدن تبادل اطلاعات میان دستگاه های 
نظارتی و اهمیت هماهنگی در ارائه اخبار مصادیق مقابله با فساد 
دیگر  از  هم  مفاسد  از  غیردقیق  و  قطعی  غیر  اخبار  صرفا  نه  و 
ی  ه ها ستگا د هنگی  هما ی  شــورا ی  عضا ا به  رئیسی  ی  ها کید تا

نظارتی بود.

رئیسی: نظارت دستگاه ها نباید جسارت را  از مدیران بگیرد
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لثانی ۱۴۴۵  *چهار شنبه ۲۹   آذر ۱۴۰۲  *  6 جمادی ا
*  ۲۰ دسامبر ۲۰۲۳ * سال نودوهشتم * شماره ۲۸۵6۲

سردار علیرضا تنگسیری  در همایش نقش 
دوران  در  ایران  دریایی    قدرت  و  بسیج 
دفاع مقدس افزود: ما با شناورهای مردمی 
در دوران جنگ تحمیلی نخستین  مسیر 
رود  از  عبور  برای  کردیم،  عبور  را  دریایی 
مقدس  دفاع  عملیات  دوران  در  کارون 
نیاز به شناورها داشتیم و برای اینکار تمامی 
شناورهای مردمی را جمع کرده و از آن ها 
استفاده کردیم. ما فراموش نمی کنیم که 
در دوران دفاع مقدس در محاصره بودیم 
محاصره  از  مردمی  شناورهای  با همین  و 

دشمن نجات پیدا کردیم.
بیت  عملیات  جریان  در  داد:  ادامه  وی 
لمقدس برای عبور از کارون از شناورهای  ا
ن  یا جر ر  د و  یم  کرد ه  د ستفا ا می  مرد
شد.  تکرار  تجربه  این  هم  خیبر  عملیات 
شناورها  این  با  هم  خیبر  عملیات  از  قبل 
شناسایی های لازم را انجام دادیم. یادمان 
و  ورها  شنا ز  ا ن  ا د بــا آ حصر  در  د  نمی رو
لنج های مردمی برای نقل و انتقال مهمات 
این  حقیقت  در  و  کردیم  استفاده  نیرو  و 
حضور مردم موجب شد تا ما راه تنفسی در 

محاصره آبادان پیدا کردیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه اضافه کرد: 
در عملیات بدر تازه به شناورهای ساخت 
خودمان دست پیدا کردیم اما با وجود این 
شناورها همچنان به شناورهای مردمی نیاز 
نقل  برای  هم  هشت  لفجر  وا در  داشتیم. 
و انتقال مهمات و نیرو بازهم از شناورهای 
مردمی استفاده کردیم. ما به این نتیجه 
رسیدیم که بعد از جنگ هم می شود از این 
نیروی مردمی استفاده کرد در نتیجه در 
سیل خوزستان توانستیم ۱۰۳فروند شناور 
6۴فروند  را به خوزستان منتقل کنیم که 

آن مردمی بود.
وی افزود:بسیج دریایی را تشکیل دادیم و  
افتخار می کنیم که ۵۵ هزار نفر و ۳۳ هزار 
لب بسیج دریایی سازماندهی  شناور را در قا
خلیج  در  دریایی  بسیج  اول  فاز  کردیم. 
فاز  داریم  بنا  و  است  شده  تشکیل  فارس 
ل کشور تشکیل دهیم.  دوم آن را در شما
لب است بدانید زمانیکه دزدان دریایی  جا
لی یک لنج بسیج دریایی را ما تصرف  سوما
کرد، عزیزان ما با شجاعت آنها را بازداشت 

کرده   و هر ۹ نفر را به ما تحویل دادند.
یی  دریا بسیج  بــه  ره  شـــا ا بــا  تنگسیری 
اضافه  کرد:سال های اخیر بسیج دریایی 
این  در  اقیانوسی را سازماندهی کردیم و 
یی  لنج ها و  ــزرگ  ب ی  ورها شنا  ، بسیج
دارند  را  تانزانیا  تا  دریانوردی  توانایی  که 
ایجاد  بعدی  نکته  کرده ایم.  سازماندهی 
در  ــروز  ام اســت.  سایه  در  دریایی  نیروی 
برخی روستاها شناورهای نظامی مردم پایه 
قرار داده ایم که همین افراد بسیجی با این 
شناورها و تسلیحاتی مانند راکت های ۱۰۷ 
میلیمتری که روی آن هاست، تیراندازی 
استفاده  مورد  لزوم  موقع  در  و  می کنند 

قرار می گیرند.
وی گفت: اگر در زمان صلح نیروی دریایی 
توانیم  نمی  جنگ  زمان  در  نسازیم  قوی 
وسیعی  دید  باید  ما  کنیم.  استفاده  از آن 
نسبت به دریا داشته باشیم. اگر ما اطلاعات 
نداشته  جزایر  و  دریا  از  عمیقی  و  درست 

باشیم در آینده تهی می شویم.
تنگسیری اضافه  کرد: مرحوم رستم قاسمی 
وزیر سابق نفت به ما گفت که یک نفتکش 
ما را در کشوری توقیف کرده اند و آن بندرگاه 
مجهز به انواع سامانه های راداری است. 
۱۱نفر از متخصصانی که با راه اندازی کشتی 
آشنا بودند را در یک لنج بسیجی دریایی 
۳۲شناور آماده  هم  خودمان  و  گذاشتیم 
کردیم و خارج از آبهای سرزمینی آن کشور 

حضور پیدا کردند.
وی ادامه داد: این کشتی ۱۰ماه توقیف بود 
و سوخت مازوت آن تبدیل به قیر شده بود 
کردیم  روشن  را  گرمکن  ساعت  چهار  لذا 
مایلی  دو  از  را  کشتی  شد.  مازوت آماده  تا 
ناوشکن آمریکایی عبور دادیم و آمریکایی ها 

فکر کردند که ما درحال رزمایش هستیم.
فرمانده نیروی دریایی سپاه اضافه  کرد: 
پهلو  س  بندرعبا در  کشتی  که  می  هنگا
گرفت و سامانه های شناسایی را روشن کرد 
تازه آن کشور فهمید که ما کشتی را برده ایم. 

این یکی از اثرات بسیج دریایی است.
باید فرهنگ دفاع مقدس را برای 

جوانان بازگو کنیم
و  ر  ستیا د ی  صفو یحیی  سید  سرلشکر 
لی فرمانده معظم کل قوا  ورئیس  مشاور عا
مقدس  دفاع  معارف  و  علوم  پژوهشگاه 
شهید سلیمانی  هم دراین همایش گفت: 
هدف از برگزاری نهضت خاطره گویی بازگو 
کردن فلسفه رخداد عظیم پیروزی انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس است و هنر ما این 
است که در نهضت خاطره گویی، فرهنگ 

دفاع مقدس را برای جوانان بازگو کنیم.
جوان  نسل  ساختن  ما  هدف  افزود:  وی 
است، جوانانی که هم در دانشگاه ها و هم 
ــد، آن ها  دارن حضور  مسلح  نیروهای  در 
انقلاب و جنگ را ندیدند. ما باید با نهضت 
پیروزی  رخداد  دو  فلسفه  گویی  خاطره 
این  به  را  مقدس  دفاع  و  اسلامی  انقلاب 

جوان ها نشان دهیم.
رتش  ا یی  دریا ی  نیرو ه  ند فرما نشین  جا
هم دراین همایش  با بیان اینکه ما در دریا 
دارای قدرت، سیاست و فناوری هستیم، 
دریایی  مرزهای  از  فراتر  در  امروز  گفت: 

ماموریت های بسیاری انجام می دهیم.
 : ــزود  افـ کــاویــانــی  حمزه علی  ــادار  ــ دری
نیروهای ما در صحنه دریا دردفاع مقدس 
ایجاد  موجب  دشمن  علیه  ایستادگی  با 

سیادت دریایی بزرگی برای ایران شدند. 
وی  اضافه کرد: امروز در ساخت تجهیزات 

دریایی سرآمد و قدرت منطقه هستیم.

عهده  بر  که  شهری  درون  نقل  و  حمل  در  اینکه  بیان  با  کشور  وزیر   
شهرداری های کشور است شاهد فرسودگی هستیم، گفت: در مقابل 
آثار سوء محیط زیستی ناشی از سوخت های فسیلی، چاره ای جز برقی 

کردن حمل و نقل عمومی نداریم.
به گزارش خبرنگار ما، احمد وحیدی در همایش روز ملی حمل و نقل 
لن همایش های وزارت کشور، با تاکید بر اینکه این موضوع جایگاه  در سا
مهمی در زندگی اقتصادی، اجتماعی و روزانه مردم دارد، گفت: در دنیا 
تکنولوژی مدام پیشرفت می کند و یکی از وجوه فناوری در همین حوزه 
حمل و نقل است. در کشور ما نیز حمل و نقل در همه ابعاد آن اعم از درون 

شهری، برون شهری، هوایی و ریلی اهمیت ویژه ای دارد.
به گفته وزیر کشور، حمل و نقل از سویی نمایی از تأمین ایمنی و امنیت را 
به نمایش می گذارد و از سوی دیگر در حوزه مسائل محیط زیستی و رفاه 

مورد توجه قرار دارد.
وی افزود: حمل و نقل درون شهری پاسخگوی نیاز مردم نیست ضمن 
آنکه در حمل و نقل درون شهری که بر عهده شهرداری های کشور است 
شاهد فرسودگی هستیم و باید ناوگان حمل و نقل عمومی نوسازی شود.

وحیدی ادامه داد: در بحث تنوع انواع حمل و نقل، برای شهرهای 
قم و کرمانشاه مونوریل پیش بینی شده    و در شهرهای دیگری  چون 
لبته ۹شهر   نیز از مترو  همدان، رشت و قزوین    تراموا مطرح است و ا

استفاده می کنند.
وزیر کشور اظهار داشت: پیرامون برقی سازی از گذشته گران بودن 
آن مطرح می شد ، اما امروز در مقابل آثار سوء محیط زیستی ناشی از 
له وجود ندارد.  سوخت های فسیلی چاره ای جز بهره گیری از این مسا
لبته تا حدودی تکنولوژی آن نیز ارزان سازی شده است، اما باید تلاش  ا

بیشتری در این حوزه صورت بگیرد.
وی ادامه داد: در حوزه تاکسیرانی و ون که بخش خصوصی عهده دار 
آن است باید زمینه تسهیلاتی را فراهم کنیم تا بتوانند   برقی شوند. در 
حوزه اتوبوسرانی نیز قراردادهایی منعقد شده است و خوشبختانه کرج 
پس از تهران اتوبوس های برقی  وارد می کند که امیدواریم سرآغاز تلاش 
برای تسریع در بهره گیری از اتوبوس های برقی در شهرهای کشور باشد.

وزیر کشور با اشاره به پیش بینی تامین ۲۰۰هزار دستگاه موتورسیکلت 
برقی در کشور گفت: برای ورود ۵۰هزار تاکسی برقی و ده هزار اتوبوس 

نیز مذاکره  شده است.
سردار محمد شرفی، معاون هماهنگ کننده فراجا هم در سخنانی با 
بیان اینکه حمل و نقل یکی از پیشران های جدی و موثر برای ورود به 
دروازه های تمدن های شهری است، گفت: در این مسیر محور اول، 
حوزه کلان و راهبردی سیاست گذاری است و باید مشخص کنیم چه 
دستگاهی و یا چه افرادی سیاستگذاری های حوزه حمل و نقل را انجام 
می دهند. بخش دیگر نیز زیرساخت های مرتبط با حمل و نقل است که 
شامل جاده سازی، بهره گیری از فناوری ها و تکنولوژی ها و آموزش است 

که هر یک از اهمیت بالایی برخوردار هستند.
له مهم دیگر مربوط به رانندگان است. ۹۳درصد حمل  وی افزود: مسا
و نقل مسافر و کالا در کشور در جاده های زمینی اتفاق می افتد و حدود 
هشت میلیارد تردد در سطح کشور و ۴۴میلیارد سفر شهری در طول سال 

انجام می شود که رانندگان نقش اصلی را در آن دارند.
سید سجاد انوشه، معاون امور شهرداری های سازمان شهرداری ها و 
دهیاری های کشور هم در سخنانی گفت: نزدیک به ۲۰۰هزار دستگاه 
تاکسی فرسوده در کشور داشتیم که تکلیف ایران خودرو برای نوسازی 
۱۰هزار دستگاه بود و با پیگیری های انجام شده به ۷۰هزار دستگاه افزایش 

پیدا کرد تا به این ترتیب در پایان دولت این نوسازی محقق شود.
به گفته وی، بر اساس قانون، سازمان شهرداری ها مکلف شده است 

شهرداری های کشور را در حوزه حمل و نقل مورد ارزیابی قرار دهد.
گفتنی است در این مراسم از شهرداری های برتر در حوزه حمل و نقل 

تقدیر شد.   

وزیر کشور خبرداد:

   پیش بینی تأمین 2۰۰هزار دستگاه 
موتورسیکلت برقی در کشور  

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:

 بهینه سازی سوخت ۹ پالایشگاه
 در دستور کار است

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با بیان این که بهینه سازی سوخت 
۹پالایشگاه کشور در دستور کار قرار گرفته است، گفت: سیاهه انتشار) مجموعه 
داده های آلایندگی منابع مختلف( باید به زودی به روزرسانی شود چراکه 

اطلاعات سال ۱۳۹6پاسخگوی سال ۱۴۰۲نیست.
به گزارش ایسنا، علی سلاجقه در بیست و چهارمین همایش ملی واحدهای 
صنعتی، معدنی و خدماتی سبز در سازمان حفاظت محیط زیست اظهار 
داشت: از معاونت آموزش سازمان حفاظت محیط زیست می خواهیم که تا 
پایان سال ۱۴۰۲حدود ۸۰درصد مولفه های زیستی کشور را ارزش گذاری کنند 
که در این زمینه قول دادند و باید حتماً اجرا کنند. ارزشگذاری اقتصادی محیط 
زیست به این معناست که هر چه می خواهد وارد یک صنعتی شود باید عدد و 
رقم خساراتی که به محیط زیست وارد می کند را محاسبه کند. صندوق ملی 
برای این مساله ایجاد شده است تا صنایعی که در جهت توسعه و تولید خسارتی 
لی خود را به این صندوق واریز  به محیط زیست وارد کرده اند، خسارات ریا

کنند، اما متاسفانه این امر در کشور به خوبی انجام نمی شود.
لب توسعه  رئیس سازمان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: آنچه که در قا
بدون توجه به محیط زیست انجام می دهیم، تبعات خود را طی سال های 
آینده نشان می دهد. باید هرچه زودتر سیاهه انتشار به روزرسانی شود. سیاهه 
انتشار سال ۱۳۹6پاسخگوی سال ۱۴۰۲نیست و این به روزرسانی باید هرچه 

سریع تر اتفاق افتد.
وی افزود: حدود ۹پالایشگاه کشور در فاز بهینه سازی سوخت قرار گرفتند که در 
این زمینه تامین اعتبار بسیار دشوار است، اما خوشبختانه در مدار دولت قرار 
گرفته است. در زمینه حمل و نقل عمومی نیز شهردار تهران به این همایش 
دعوت شدند که استقبال می کردیم تا حضور داشتند و از آخرین مراحل انجام 

این امر گزارشی ارائه می دادند.
سلاجقه افزود: وزارت کشور و شهرداری ها مکلف هستند که به وظایف خود در 
جهت اجرای قانون هوای پاک همچون افزایش سالانه پنج درصد حمل و نقل 

عمومی با سوخت پاک و... عمل کنند.


